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      	Within the confines of a small estate of nine houses having co-visibility of the Parc du Futuroscope, our intention is to go back to and adapt, fifty years later, the model of the Case  Study Houses.

We stick to verifying that today their pertinence from the economic point of view is still demonstrated and to showing the extent to which the luxury they displayed is still current.

It's not a question of an identical reconstruction but of a free adaptation. The floor is carried out on an earth platform. The constructional profiles are standard-series products. The current heat calculations have to prove, thanks to passive solar input, their efficiency in terms of energy saving.

The reduction in on-site time will be privileged.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architects

with Sylvain Menaud, David Pradel, architects collaborators



with Cesma, metal structure engineer



Program : 9 ground-floor rented houses  (T4 or T5) of 199 m2 per house






      

      
      	Dans le cadre d'un petit lotissement de 9 maisons, en co-visibilité avec le Parc du Futuroscope, notre intention est de reprendre et adapter, 50 ans après, le modèle des case-study houses. 

Nous nous attachons à vérifier qu’aujourd'hui leur pertinence d'un point de vue économique est toujours démontrée, et à montrer à quel point le luxe qu'elles affichaient est toujours actuel.

Il ne s'agit pas d'une reconstruction à l'identique, mais d'une adaptation libre. Le sol est réalisé sur terre-plein. Les profilés de construction sont issus directement des gammes standard. Les calculs thermiques actuels doivent vérifier, grâce aux apports solaires passifs, leur efficacité en termes d'économie d'énergie.

La réduction des temps de chantier sera privilégiée.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architectes

avec Sylvain Menaud, David Pradel, architectes collaborateurs



avec Cesma, ingénieur structure métallique



Programme : 9 maisons locatives (T4 ou T5) de 199 m2 (surface hors œuvre) en rez-de-chaussée avec terrasse et jardin


      

    


  



